
P R O T O K Ó Ł   Nr XVI/08  
 
z szesnastej zwyczajnej sesji Rady Gminy Karniewo, odbytej w dniu                       
4 września 2008 w lokalu Urzędu Gminy Karniewo, pod przewodnictwem 
radnego Grzegorza Wawrzonkowskiego - Przewodniczącego Rady Gminy.  
======================================================= 
Obrady rozpoczęto o godzinie 10 0 - zakończono o godz. 11 50. 

 
Skład osobowy Rady Gminy  . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .. . . . . . . . . . . . .  – 15   
Uczestniczyło w obradach, wg listy obecności . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .  – 15 
 
Spoza grona Rady w sesji  uczestniczyli: 
 
1. Pan Józef A. Stopa               - Wójt Gminy 
2. Pan Wiesław Ochtabiński  - Sekretarz Gminy  
3. Pan Bogusław Sokalski - Radca Prawny. 
4.Kierownicy referatów UG 
5. Sołtysi z terenu gminy Karniewo, wg listy obecności, w liczbie . . . . .   - 35 
6. Przedstawiciele org. społecznych, zakładów pracy, w liczbie  . . . . . . .  -   9 
  
 

P R Z E B I E G     O B R A D :  
                                        

Ad.pkt.1. 
 
Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski otwierając 

obrady przywitał wszystkich  radnych, zaproszonych gości, oraz  sołtysów.          
          Na podstawie listy obecności stwierdził quorum radnych władne do 
podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
Ad.pkt.2. 
           

Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski poprosił 
radnych o zgłaszanie uwag do przedstawionego porządku obrad.  
Jednogłośnie przyjęto porządek dzienny obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokółu z XV zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.  
5. Informacja Przewodniczących komisji rady o działalności komisji. 
6. INTERPELACJE  RADNYCH. 
7. Rozpatrzenie informacji o przebiegu wykonania budŜetu gminy Karniewo za                           

I półrocze 2008 roku. 
8. Informacja o realizacji uchwały Nr XXVII/141/06 Rady Gminy Karniewo  

 z dnia 24.X.2006 r. w sprawie  przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla  
gminy Karniewo na lata 2006 – 2011. 



9. Informacja o funkcjonowaniu Gminnej Spółki Wodnej w Karniewie. 
10. Rozpatrzenie spraw związanych z przystąpienie gminy do Związku Gmin 

Ziemi Makowskiej. 
a) podjecie uchwał w sprawach : 

  - przystąpienia do Związku Gmin Ziemi Makowskiej, 
  - przyjęcie Statutu Związku Gmin Ziemi Makowskiej.  

11. Wprowadzenie zmian w budŜecie gminy Karniewo. 
a) podjęcie uchwał w sprawach: 

  - udzielenia pomocy finansowej dla powiatu pułtuskiego, 
  - dokonania zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok. 

12. Podjęcie uchwał w sprawach: 
a) odwołanie Skarbnika Gminy 
b) powołanie Skarbnika Gminy, 
c) odwołanie Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Karniewie, 
d) powołanie Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Karniewie, 

13. Odpowiedzi na interpelacje radnych 
14.  Wolne wnioski i zapytania. 
15. Zamknięcie obrad.    
 
Ad.pkt.3. 
                

Przewodniczący Rady poinformował, iŜ protokół z poprzedniej sesji jest 
do wglądu w biurze Rady jak równieŜ wyłoŜony przed rozpoczęciem obrad.  
Poprosił o zgłaszanie uwag i wniosków co do treści protokołu. Przewodniczący 
pytał, kto jest za odczytaniem protokołu. 

PoniewaŜ nikt z radnych nie zgłaszał Ŝadnych uwag, nikt nie wnioskował 
o odczytanie protokołu - radni jednogłośnie przyjęli protokół z XV zwyczajnej 
sesji, odbytej w dniu  25 lipca 2008 roku.  
 
Ad.pkt.4. 
           
 Pan Józef Stopa – Wójt Gminy  przedstawił  informację o działalności 
Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.   

Do przedstawionej przez Wójta informacji o działalności w okresie 
międzysesyjnym – uczestnicy obrad Ŝadnych uwag nie wnosili.  
 (informacja stanowi załącznik nr 1 do protokółu) 
 Jednocześnie Pan Stopa poinformował, iŜ nie ma jeszcze określonego 
terminu składania wniosków o środki na rewitalizację wsi. Winniśmy się 
cieszyć, ze w ostatnich dwóch tygodniach Marszałek Sejmiku Województwa 
mazowieckiego dwukrotnie był obecny na terenie naszej gminy. Jest pełen 
podziwu dla naszego zaangaŜowania w rozwój wsi. Widać, Ŝe się coś dzieje, 
wygląd placówek szkolnych, budynków urzędu zyskały wiele. Pan Struzik 
stwierdził, Ŝe jest to ładnie i wiele robione. My moŜe samo tego nie widzimy bo 
jesteśmy tu codziennie.  
 Na stadionie sportowym teŜ zrobiliśmy wiele – kontynuował Pan Stopa. 
Teraz są zainstalowane trybuny. Murawa na stadionie jest przefajna. Takiej 



nawierzchni nie ma chyba w całym powiecie makowskim. Jest to                              
z prawdziwego zdarzenia obiekt sportowy.    
 Prowadziliśmy rozmowy z mieszkańcami Domu Nauczyciela w Łukowie. 
Rodziny są zainteresowane kosztem zakupu mieszkań – mówił Pan Wójt.                
Są zainteresowani wyszacowaniem wartości. Dla nauczycieli  bonifikaty być 
muszą. Prosiliśmy tych mieszkańców, by zwracali uwagę na cały budynek, bo to 
jest dobro wspólne. Są oni zainteresowani kupnem mieszkań oraz częścią 
działki przy szkole. Problemem moŜe być piec do centralnego ogrzewania, który 
jest duŜy do ogrzewania całego obiektu. Myślę, Ŝe w jakiś sposób trzeba                  
to załatwić.   
 Rada Gminy upowaŜniła Wójta do zakupu kontenera dla rodziny Pani. 
Iwony P.  W toku przeprowadzonej rozmowy Pani nie chce zakupu kontenera, 
bo to nie daje gwarancji na długi okres zamieszkania w dziećmi. Będziemy 
musieli jeszcze prowadzić z nią rozmowy, bo będzie do nas pisała, Ŝe nie 
wyraŜa zgody na kontener. Trzeba będzie o tym myśleć. 
  Pan Wójt podziękował radnej Danucie Karkowskiej za wykonanie                 
ze swoją grupą wieńca na doŜynki powiatowe w Sypniewie.  
 Przewodniczący Rady – radny Grzegorz Wawrzonkowski podziękował 
przedstawicielom rady gminy, mieszkańcom naszej gminy za udział                          
w doŜynkach powiatowych w Sypniewie. Dziękował wszystkim mieszkańcom, 
zespołowi „Karniewiacy”.  Myślę, Ŝe zrobiliśmy dobrą robotę.  
Podziękował równieŜ sołtysom za udział w poŜegnaniu lata. Na tyle sołectw, 
były tylko 4 reprezentacje. Myślę, Ŝe była to wspaniała zabawa ale w przyszłym 
roku trzeba postarać się by więcej sołectw brało udział w rozgrywkach.                   
Było wiele śmiechu. Szkoda, Ŝe tylko 4 druŜyny sołeckie.  
 
Ad.pkt.5. 
  
 Przewodniczący problemowych komisji Rady przedstawili ustne 
informacje o działalności poszczególnych komisji w okresie międzysesyjnym.  
 Radna Barbara Kuczyńska - Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Oświaty, 

Kultury i  Spraw Socjalnych poinformowała, iŜ komisja odbyła posiedzenie                
w dniu 25 sierpnia 2008 r, na którym omawiano i analizowano  materiały sesyjne 
w przedmiocie:  
- informacja o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2007 roku -            
- informacja o realizacji uchwały Nr XXVII/141/06 Rady Gminy Karniewo  
  z  dnia 24.X.2006 r. w sprawie  przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla  
 gminy Karniewo na lata 2006 – 2011, 
 oraz projekty uchwał Rady Gminy  w sprawach:   
 - odwołania Skarbnika Gminy, 
 - powołania Skarbnika Gminy, 
 - odwołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Karniewie, 
  - powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Karniewie, 
  - dokonania zmian w budŜecie gminy Karniewo na 2008 rok., 
Oceniono przygotowanie szkół do rozpoczęcia nowego roku szkolnego.  
W posiedzeniu uczestniczyli Dyrektorzy szkół.  
PowyŜsze materiały zaopiniowano pozytywnie.  



     
  Radny Michał Jasiński  - Przewodniczący Komisji Planowania, BudŜetu               
i Finansów. Na posiedzeniu w dniu 26 sierpnia  br. komisja analizowała równieŜ 
wszystkie projekty uchwał. 
Przyjęliśmy informację o działalności Gminnej Spółki Wodnej w Karniewie, 
gdzie naleŜy stwierdzić, Ŝe działalności spółki jest waŜną sprawą. Na terenie 
powiatu makowskiego tylko Karniewo ma spółkę wodną. Wszyscy wiemy, jakie 
ma to znaczenie.   

   Wszystkie materiały sesyjne oraz projekty uchwał zaopiniowano 
pozytywnie.  

 
Radny Andrzej Chełchowski   – Komisja Rolnictwa, Przemysłu i Usług, 

Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony PrzeciwpoŜarowej na posiedzeniu                 
w dniu 26 sierpnia 2008 roku szczegółowo analizowała – jak poprzednie 
Komisje, projekty wszystkich materiałów będących przedmiotem obrad 
dzisiejszej sesji.  
 NiŜsze wykonanie wydatków budŜetu gminy wiąŜą się z realizacją zadań 
inwestycyjnych w II półroczu. Tylko w dwóch działach jest wykonanie 100 % - 
mówił A. Chełchowski. Dotyczy to wypłat dla rolników za paliwo oraz wypłat 
stypendium dla uczniów.   

Działalność GSW uwaŜamy,  Ŝe nie jest tak tragicznie w działalności.               
Jest problem z pracownikami, bo wykaszanie mechaniczne nie jest moŜliwe              
w kaŜdym miejscu. Nie ma ludzi chętnych do pracy a i nie kaŜdy potrafi kosić 
kosą.  
 Omawiana była równieŜ sprawa ośrodka zdrowia. Ja jestem dobrej myśli, 
Ŝe ten wniosek będzie przyjęty i uzyskamy środki na jego remont.  

Wszystkie materiały sesyjne zaopiniowano pozytywnie.  
  

Ad.pkt.6. 
  
 Radny Andrzej Chełchowski – kaŜdy ma wolny wstęp na sesję, ale kaŜdy 
ma czas ograniczony. Jest jednak internet, gdzie ze wszystkim moŜna                      
się zapoznać. Dobrze byłoby, by protokoły były ogłaszane w terminie np. 
tygodnia po przyjęciu przez Radę. Czy jest taka moŜliwość? 

Na stronie internetowej urzędu jest zamieszczona informacja                           
o odroczeniach i umorzeniach podatku rolnego. Jest zamieszczony 2005, 2006, 
2007 rok.  Ulga na zakup ziemi – to jest wykazane.. Ulga inwestycyjna – teŜ 
powinno być uwzględnione np. remont czy budowa budynku. Nie ma Ŝadnej 
informacji o odroczeniach. Miałem pytanie od młodych ludzi co jest pod 
określeniem WaŜny interes społeczny”, bo  

Sprawa umorzeń – jest określenie „WaŜny interes społeczny”. Ja uwaŜam, 
Ŝe padnięcie krowy nie jest waŜnym interesem społecznym. Moim zdaniem 
powinna być podana dokładniejsza przyczyna umorzenia. 
 Ta interpelacja skierowana jest do Zarządu Dróg Powiatowych .Jak u nas 
jest tak jest ale chyba ten Zarząd Dróg na zakrętach, na skrzyŜowaniach  
powinien te dwieście metrów rowów oczyścić, powiedział radny Chełchowski. 
MoŜna sprawdzić  na wyjeździe od Łukowa. Tam praktycznie trzeba wyjechać 



do połowy jezdni, bo nic nie widać. Zarząd Dróg powiatowych winien                    
to wykonać.?  
 Ja powiem jeszcze teŜ – powiedział Przewodniczacy Rady. Chciałbym              
by nasze drogi były wykonane w terminie tzn. do 15 września. Trzeba do tego 
doprowadzić, by BUDOMOST wykonał drogi  zgodnie z umową. Ja rozumię ,      
Ŝe to czasem jest trudne. Wiemy o co chodzi, czasami trzeba pochylić głowy. 
Ale są drogi, które wymagają wsparcia finansowego z Urzędu 
Marszałkowskiego i te drogi powinny być wykonane w terminie a po co później 
ktoś ma się podkładać, Ŝe nie zrobiono. To powinno być wykonane w czasie. 
Przy takiej inwestycji myślę, ze zasłuŜyliśmy na właściwe nas traktowanie.                
Są przecieŜ jakieś kary umowne.   Wprowadzić to delikatnie, by w przyszłym 
roku traktowano nas powaŜnie.  
 Ten temat był omawiany na posiedzeniu komisji – stwierdził radny 
Andrzej Chełchowski., gdzie Pan Wójt powiedział, ze to będzie wprowadzone.       
 
Ad.pkt.7. 
 
 Przewodniczący Rady poprosił o zabieranie głosów w dyskusji nad 
informację o przebiegu wykonania budŜetu gminy za I półrocze 2008 roku.   
  Głosów w dyskusji nie zabierano. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania radni jednogłośnie przyjęli informację o przebiegu wykonania 
budŜetu gminy Karniewo za I półrocze 2008 roku– do zatwierdzającej 
wiadomości – stanowiącą załącznik  nr 2 do protokółu.  

    
Ad.pkt.8. 
 

  Głosów w dyskusji nie zabierano. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania radni jednogłośnie przyjęli informację o realizacji uchwały                   
Nr XXVII/141/06 Rady Gminy Karniewo z dnia 24.X.2006 r. w sprawie  
przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla  gminy Karniewo na lata 2006 – 
2011,do zatwierdzającej wiadomości – stanowiącą załącznik  nr 2 do protokółu 
 
 Ad.pkt.9.    
 
 Działalności spółki wodnej  w Karniewie – mówił Przewodniczacy Rady. 
Wiemy, z jakimi problemami boryka się spółka. Myślę, Ŝe z kierownikiem                
na czele spółka sobie poradzi. Ja uczestniczyłem w posiedzeniach, gdzie spółka 
wodna  powstawała, gdzie Andrzej Wyrzykowski rozpoczynał swoją 
działalność.  dostawał niezłe cięgi, ale dziś powinniśmy cieszyć się z takiej 
spółki.  Dzisiaj naleŜy pogratulować.    
 Podpisuje się dwoma rękami pod tym co mówił Przewodniczący Rady. – 
powiedział Pan Stopa. Nie dopuśćmy do tego by były jakieś zawirowania.                 
Na Komisji Rolnictwa była propozycja, by w II połowie września odbyć 
wspólne posiedzenie Komisji i Zarządy GSW, by zastanowić się co robić                
by było lepiej, Ŝeby ona lepiej funkcjonowała. Myślę, Ŝe takie posiedzenie przy 
współudziale Starosty się odbędzie. Nie dopuszczam jakiejkolwiek myśli,                
Ŝe Pan Kierownik zrezygnuje z dalszej pracy.    



 Chcę podziękować za słowa wsparcia dla GSW powiedział Pan Andrzej 
Wyrzykowski – Kierownik GSW. Chciałem potwierdzić tylko to co mówili 
przedmówcy.  Do wycinania rowów wynajmujemy maszynę, ale tu potrzebna 
jest większa liczba ludzi, ale tych teraz nie ma.  
 Są pieniądze na to Ŝeby wykaszać, ale nie ma chętnych do pracy – 
stwierdził G. Wawrzonkowski.  
 W wyniku przeprowadzonego głosowania radni jednogłośnie przyjęli 
informację o działalności GSW w Karniewie do zatwierdzającej wiadomości – 
stanowiącą załącznik nr 3 do protokółu 
 
Ad.pkt.10  
 
ppkt a  
 Wstyd mi juŜ na ten temat mówić – stwierdził Pan Józef Stopa. Tu był 
błąd urzędników, bo nie przekazali do Wojewody naszej uchwały. Uchwały 
podejmowane przez Rady Gmin muszą być jednakowe. Nie moŜe być nawet 
literowych róŜnic.       
  Po krótkim omówieniu projektu uchwały przez Pana Józef Stopę – Wójta 
Gminy, nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji.  
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały. Rada 
Gminy w głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, przy 1 „wstrzymującym się”   
podjęła uchwałę Nr XVI/95/08 w sprawie przystąpienie do Związku Gmin 
Ziemi Makowskiej – stanowiącą załącznik  nr 4 do protokółu. 
 
ppkt b         
 
  PoniewaŜ nikt z radnych nie zabierał głosu w dyskusji, radny Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia Statutu Związku 
Gmin Ziemi Makowskiej. Radni w głosowaniu jawnym  14 głosami „za”, przy 1 
„wstrzymującym się” podjęli uchwałę Nr XVI/96/08 w sprawie przyjęcia 
Statutu Związku Gmin Ziemi Makowskiej, stanowiącą załącznik  nr 5  
do protokółu. 
       
Ad.pkt.11.    
  
 Wprowadzenie zmian w budŜecie gminy Karniewo, czy chcecie państwo 
o tym porozmawiać – pytał Przewodniczący Rady. PoniewaŜ nikt z radnych nie 
zabierał głosu radny Wawrzonkowski odczytał treść projektu uchwał. Rada 
jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVI/97/08 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla powiatu pułtuskiego, w brzmieniu załącznika nr 6 do protokołu. 
 

  Odnośnie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej 
głosów w dyskusji nie zabierano. Po odczytaniu przez Przewodniczącego Rady 
treści uchwały radni jednogłośnie podjęli uchwałę Nr XVI/98/08 w sprawie 
zmiany uchwały budŜetowej na 2008 rok, w brzmieniu załącznika nr 7 do 
protokołu.    
 



Ad.pkt.12.    
 
ppkt a 
 
 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy, bo to teŜ 
jest historyczna sprawa, bo nie co dzień. zmieniamy Skarbnika. .  
 Pan Józef Stopa w swojej wypowiedzi stwierdził, ze słowa są takie jakie 
są. Powinno się napisać podziękowania Pani Barbarze Kordalskiej                             
za długoletnią pracę na stanowisku Skarbnika Gminy, bo po długoletniej pracy 
odchodzi na zasłuŜona emeryturę. Począwszy od Szwelic przez Gminę 
Karniewo dbała Pani o finanse dla gminy Karniewo. Dziękuje teŜ, Ŝe 
wychowała Pani sobie następczynię – kontynuował Pan Stopa, a szczególnie 
Pani przygotowała tę kandydatkę na to stanowisko, Ŝe Pani przekazuje ster                
w dobre ręce. Szczególnie Pani przygotowała tę kandydatkę.  Moje 
podziękowanie to tylko słowo dziękuję. Pani zawsze była powiązana z tą gminą.  
 Pani Barbara Kordalska podziękowała Wójtowi Gminy  za 18 lat 
wspólnej pracy, gdzie wspólnie były rozwiązywane problemy. śyczyła by Wójt 
miał duŜo pieniędzy i z nowym Skarbnikiem dobrze się gospodarzył.  
 Przewodniczący Rady w imieniu własnym i całej Rady podziękował Pani 
Skarbnik za wspaniałą współpracę z radnymi roŜnych kadencji, za rzetelność, za 
prawdziwość, bo od 35 lat jest Pani sternikiem naszych pieniędzy. Wszystkie 
przekazywane wiadomości były rzetelne. Ja chylę czoło  i serdecznie dziękuję w 
imieniu całej rady a ja rozmawiałem z nimi osobiście i wszyscy mówili 
dziękuje, dziękuję.   
 Ja dziękuję wszystkim radnym, Ŝe posiedzenia odbywały się w miłej 
bezkonfliktowej atmosferze , a to dla mnie było bardzo waŜne – stwierdziła Pani 
Skarbnik. Podziękowała równieŜ  wszystkim sołtysom jak równieŜ dyrektorom 
placówek oświatowych. Za wspaniałą współpracę dziękuję.   
 Przewodniczący Rady zaproponował, by uchwała o odwołaniu Skarbnika 
Gminy była podjęta przez aklamację. Za podjęciem uchwały wszyscy 
wypowiedzieli się jednogłośnie. Podjęto uchwałę Nr XVI/99/08 w sprawie 
odwołania Skarbnika Gminy w brzmieniu załącznika nr 8 do protokołu.  
 Przewodniczący Rady  i Pan Wójt wręczyli Pani Skarbnik -  Barbarze 
Kordalskiej kwiaty.  
 
ppkt b 
 
 Kolejnym podpunktem jest powołanie Skarbnika Gminy – stwierdził 
Przewodniczący Rady. Poprosił Wójta o zaprezentowanie kandydatury.  
 śycie nie znosi próŜni – powiedział Pan Stopa. Tak to juŜ jest.                        
Na stanowisko Skarbnika Gminy rekomenduję Panią Mariannę Michalską zam. 
Malechy. Następczyni daje gwarancję pełnej realizacji naszego budŜetu.                
Od zawsze związana jest z  gminą Karniewo. Jest osobą znaną nam wszystkim. 
Wierzymy, Ŝe będzie dobrze dbała o finanse naszej gminy, a wychowała                   
i uczyła ją Pani Barbara Kordalska. Myślę, Ŝe w pracy będzie korzystała                     
z wiedzy i umiejętności Pani Kordalskiej.  
   



 Pani Mario witamy jako sternika, jako szefową finansów gminy Karniewo 
– powiedział Przewodniczacy Rady.  

Po przedstawieniu projektu uchwały – radni jednogłośnie podjęli uchwałę 
Nr XVI/100/08  w sprawie powołania Skarbnika Gminy, stanowiącą załacznik 
nr 9 do protokółu. 
 Chciałbym w imieniu Rady wyrazić zadowolenia z objęcie przez Panią 
tego stanowiska. Myślę, Ŝe cała współpraca będzie układała się nam najlepiej.  
 Pani Maria Michalska podziękowała Panu Wójtowi za zaufanie, Ŝe uwaŜa 
iŜ jest odpowiednia osoba na to stanowisko, jak równieŜ wszystkim radnym               
za zaufanie i będzie starała się by było jak najlepiej.     
 
ppkt c 
 
 Szanowni radni – mówił Przewodniczący Rady, macie dokładne 
informację odnośnie odwołania Zastępcy kierownika USC w Karniewie, czy są 
jakieś zapytania i wnioski.  
 PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu radny Grzegorz Wawrzonkowski 
odczytał projekt uchwały. Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli 
uchwalę Nr XVI/101/08 w sprawie odwołania Zastępcy Kierownika Urzędu 
Stanu Cywilnego w Karniewie. Uchwała stanowi załacznik nr 10 do protokółu.  
 
ppkt d  
 

PoniewaŜ nikt nie zabierał głosu w dyskusji, Przewodniczący Grzegorz 
Wawrzonkowski odczytał projekt uchwały w sprawie powołania Zastępcy 
Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego w Karniewie.. 
Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwalę Nr XVI/102/08               
w sprawie powołania Zastępcy Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego                       
w Karniewie, stanowiącą  załacznik nr 11 do protokółu.  
 
Ad.pkt.13 
 
 Przewodniczący Rady Gminy nawiązując do tematu ogłaszania 
protokołów z sesji prosił o dokładne sprecyzowanie terminu. Protokół po 
przyjęciu przez Radę w jakim terminie ? i w jakim czasie ma być ogłoszony.  
 Z wyjaśnień udzielonych przez Panią Danutę Michalską wynikało, Ŝe po 
przyjęciu przez Radę protokół w ciągu dwóch, trzech dni przekazywany jest  
Panu Gutowskiemu do ogłoszenia w BIP. Protokóły ogłaszane są kadencyjnie 
aktualnie od I do końca. Teraz będzie ogłoszony piętnasty. Protokoły ogłaszane 
są kadencyjnie i nie są ze strony BIP usuwane. Podobnie jest z uchwałami Rady 
i zarządzeniami Wójta Gminy. Ogłaszane są kadencyjnie i nie są ze strony 
usuwane.     
 śeby uściślić stanowisko – mówił Przewodniczacy Rady. Jak ma być 
przyjęte. Protokół od chwili przyjęcia będzie znajdował się na stronie BIP                
w ciągu okresu do następnej sesji.    

Pan Józef A. Stopa – Wójt Gminy udzielając odpowiedzi na zgłoszone 
interpelacje powiedział, Ŝe upadek jednej krowy to teŜ dla niejednego rolnika 



jest waŜna sprawą. Dla mnie to moŜe być waŜnym interesem społecznym, dla 
radnego interpelanta nie.  Ja staram się nie umarzać.za duŜo. Umorzenia 
powyŜej 500 złotych muszą być ogłoszone w BIP-ie i na tablicy ogłoszeń.                
To teŜ jest objęte tajemnicą. To wszystko jest bardzo trudne. Ja przez tyle lat 
nikomu nie umorzyłem podatku w  100 procentach, bo uwaŜam, Ŝe lepiej komuś 
pomagać niŜ dawać. W związku z tym myślę, Ŝe tak będę postępował dalej.     
  Zdaniem Przewodniczącego Rady tu chodzi o dokładne określenie 
dokładnych powodów, by nie pisać wszędzie „waŜny interes społeczny” a podać 
konkrety.  

Tak – odpowiedział radny Andrzej Chełchowski, bo jest napisane ulga 
inwestycyjna, a moŜna napisać np. ulga budowlana  czy remontowa.  itp. Osoba 
odczytująca musi się domyślać. U nas nie ma tajemnicy i myślę, Ŝe to moŜe być 
w taki sposób ogłaszane.     

Rowy przydroŜne – niedalej jak wczoraj rozmawiałem z ZDP na temat 
wycinania krzewów przy drogach powiatowych, mówił Pan Stopa. Mają sprzęt 
do wycinania krzewów, ale musimy zrozumieć Ŝe nie zrobi od razu 
wszystkiego. Ktoś musi być pierwszy i ktoś ostatni Jest to zapisane i na pewno 
będziemy występowali do Zarządu o wykonanie tego zadania.     
 
 Interpelanci nie Ŝądali udzielenia dodatkowych wyjaśnień na piśmie.  
 
Ad.pkt.14.    
 
 Pani Maria Bonisławska – Dyrektor Banku Spółdzielczego w Karniewie 
poinformowała, iŜ mimo braku szyldu bank funkcjonuje  przy ul. Pułtuskiej 5.    
W nowym budynku mamy takŜe bankomat, ale na dzień dzisiejszy czynny jest 
tylko w godzinach urzędowania banku. Zachęcamy do korzystania z naszych 
usług. Mamy jeszcze punkt kasowy w Urzędzie Skarbowym w Makowie Maz. 
Tam równieŜ zapraszamy do korzystania z naszych usług.   
 Pan Jackiewicz Jan - sołtys wsi Obiecanowo. W swojej wypowiedzi 
nawiązał do sprawy opłat za światło w świetlicach wiejskich. Za energię 
miesięcznie płaci się 100 złotych. Tam korzystają dzieci, którzy wypalają 
energii za 20 – 30 złotych a my płacimy 160 zł. Niestety nie będzie komu płacić 
i dzieci nie będą mogły korzystać ze świetlicy i zakupionego sprzętu.   
 Radny Grzegorz Wawrzonkowski podkreślił, Ŝe ta sprawa nie dotyczy 
tylko Obiecanowa ale i pozostałych świetlic wiejskich. Wójt winien tę sprawę 
wyjaśnić.   
 Będę rozmawiał o wszystkie świetlice wiejskie – wyjaśnił Pan Stopa.  
  Sołtys wsi Leśniewo – na drodze gminnej zrobiły się załamania i chyba 
naleŜałoby to naprawić.  
 Na pewno będzie zrobione – stwierdził Pan Stopa, bo firma będzie 
niedługo robiła drogę we Wronowie i na pewno usterki ubiegłoroczne usunie.  
 Następnie Pan Wójt poinformował uczestników obrad, Ŝe wszyscy rolnicy 
do końca września winni składać wnioski o zwrot paliwa.   
  
 



Pan Stanisław Michalski – sołtys wsi  Chełchy Kmiece poinformował,            Ŝe 
na drodze powiatowej za ul. MłodzieŜową w Karniewie znowu zrobiła się 
dziura. Tam moŜe dojść do nieszczęścia.  
 Sprawę przekaŜemy do Zarządu Dróg odpowiedział Pan Józef Stopa.  
 
Ad.pkt.15.    
  

Po wyczerpaniu porządku dziennego – Przewodniczący Rady dziękując 
wszystkim za uczestnictwo zamknął obrady XVI zwyczajnej sesji Rady Gminy 
Karniewo.  
 
              
        Przewodniczący Rady Gminy  
        mgr Grzegorz Wawrzonkowski 
Protokółowała :                         
Inspektor ds. organizacyjnych 
 (-) Danuta Michalska               
 

 
            
 
          
     
 
 


